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The custom Application Specific Integrated Circuit (ASIC) Turin Integrated Gem Electronics
for Readout (TIGER) has been developed at INFN-Torino (Italy) and is capable of simultaneous
precise measurements of both charge and time characteristics of signals in micropattern gaseous
detectors. Its flexibility makes it attractive as a front-end electronics solution for a wide range
of applications, including readout systems of Straw Trackers in future high energy and neutrino
physics experiments. We present first performance measurements done with straw drift tubes
operated with TIGER readout. Preliminary results obtained with the SPS muon beam at CERN are
compared to the prediction of simulation studies done with GARFIELD++ and LTSpice packages.

Специализированная интегральная схема Turin Integrated Gem Electronics for Readout
(TIGER) разработана в INFN-Torino (Италия), она способна одновременно измерять как за-
рядовые, так и временные характеристики сигналов в газовых детекторах. Гибкость делает ее
привлекательной в качестве решения для системы считывания информации с тонкостенных
дрейфовых трубок в будущих экспериментах в области нейтринной физики и физики высоких
энергий. Представлены первые практические измерения данных с дрейфовых трубок, работаю-
щих с электроникой на основе микросхем TIGER. Экспериментальные данные, полученные с
использованием мюонного пучка SPS в ЦЕРН, сравниваются с оценкой результата моделиро-
вания в средах GARFIELD++ и LTSpice.
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